
Şedinţa Comitetului de la 23 Januarie 1905. 

, edinţa se descbide la orele 101/ 4 a. m. sub preşedinţia D-lui 
Al. Cottescu. Presenţi D-nii Casimir, Criste cu, Gaicu, Gallea, Gheor
g hiu, Ionescu, Perietzi an u, Răileanu . 

e citeşte sumarul şedinţei precedente ş i se aprobă . 

D-l Cottescu mulţumc„ te comitetului pentru alegerea D- ale ca 
Presed inte al Societătii . 

' ' D-sa regretă că ocupaţiunile nu i-au permis a se ocupa de So-
.cietate cum ar fi dorit în ultimii ani, de când face parte din co
mitet". Chiar acum a ezitat să prim ească însărcinarea dată de comitet, 
d in cauză că cin e îşi ia o sarcină , ia şi o răspundere şi din cauză 
eă ocupatiunile actuale nu-i lasă destul timp liber. Promite însă că 

tot timpul liber de care va dispun e îl va co n şacra intereselor Socie
tăţei şi cere în acest scop concursul Comitetului. 

D-l Casiniir anunţă moartea generalului Şt. Fălcoianu, prcşe

<linte de onoare al Soci etăţii şi propune ca Societatatea să depună 

-0 coroan ă şi să trimeată o delegaţiune care să asiste la înmormântare. 
D-l Preşedinte se uneşte cu această propunere ş i spune că se 

v a duce D-sa împreună cu mai mulţi membri ai Comitetului . 
~c int.ră în ordinea zilei :_ Se citeşte demisiunea irevocabilă din 

ocietate a D-lui inginer N. Urechia ş i se primeşte. 

Se citeşte demisiunea D-lui profesor D. Emanuel. D-l Ionescit 
spune că D-l Emanuel şi-a mai dat demi iunea, că s'a întâ lnit cu 
D-sa ş i- a discutat asupra acestei demisiuni ş i motivelor ei ş i că D-sa 
la. rugat chiar să susţi e în comitet primirea demisinnei. ln urma 
acestor expl icaţiuni comitetul primeşte cu regret demisiuuea D-lui 
Emanuel. 

Se votează membrii noi D-nii Corneliu A. Ionescu, Niculae 
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eorge cu, . Petculescu, Ana t a e P etrescu, I. Luisescu, Gustav 
fornand Carlo Petrazzoli . 

.._ e citeşte o cri oare a D-lui I. Ravici prin care comunică că 

dărue, te bibliotecei ocietăţei un cur de drum uri al regretatului 
Yorceanu ; comitetul prim şte volumele şi decide a se aduce mulţu
miri D-lui Ravici. 

e intră în di cuţiunea bugetului. 
D-l Gaicit cerând uvântul spune că trebue mai · întăi să 

fixăm principiile după care ă e procedeze la facerea bugetului. 
D- a arată că omitetul a fo t autorizat de o dunar~ gen erală ca. 
ă inc apă on tructiunea unui local pentru ociet ate ş i că vec~iul 

omit t deci e ca ă e facă economii în buget câti-va ani pân ă 

vor realiza um 1 nece are pentru acoperirea cbeltuelilor ce-
c făcut u ac a con trucţiu n . D- a arată că dacă nu se va 

în p c n trucţiun a va pi rd locul cedat de Primărie . In t reabrt 
dar comit tu l, dacă bug tul e va fac avându- în vedere econo
mii! d mai înaint au dacă va căuta ă e acopere cheltuelile 
cu venituri! . 

D-l Prefedinte pu n că în principiu nu poate f1 nim eni contra 
unui local propriu al ocietăţi i însă D-sa e de părere că în condi
ţiuni l e actuale nu putem angaja oc ietatea. Cn . mijloacele de care 
di pune actualm nte ocietatea d abia s pot face faţă cheltuelilor 
curente. Fără veni turi le capitalului social nu e pot pl ăti acele chel
t ueli. Tr l u ă e facă un proect pe care să-l xecutăm numai cu 
mijloacele de cari dispunem, au să aşteptăm să e adun e fondurile
nece are. 

In tot cazul azi nu putem di cuta această chestiune ş i D-sa 
însă e de părere ca să se suprime ori-ce cheltueli cari nu sunt in
dispensabile pentru bunul mers al Soc i etăţii, in scopul de a se
spori capitalul Soci etăţii. 

D-l Gallea citeşte din nou bugetul veniturilor care se aprobase 
de comitet în şedinţa de la 22/12 1904. Totalul veniturilor prevă

zute, în ipoteza că toate cotizaţiile anului curent se vor 'în casa, s 
urcă la suma de lei 27307. 

Se procede la votarea bugetului cbeltuelilor. Comitetul decide 
că ociet at ea nu mai poate rămânea în actualul local ş i de aceea. 
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se decide mutarea de Sf. Dumitru 1905 când xpiră contractul lo
calului actual. 

Se votează lei 3500 pentru chiria localului, 500 lei pentru în
treţinere , 400 lei pent.ru mobilier, 600 lei încălzitul ş i 700 lei pentru 
luminatul localului. A upra ace tui c~pitol se ridică discuţ.iun e în 
privinţa orei la care să se î n chi dă localul seara. e decide ca localul 
ă se î n chid ă la ora 11 dacă la acea oră nu mai e nimenea la So-

cietate .; i la ora 12 dacă pân ă at unci vor mai li m mbrii la o-
cietate. 

D-l Gaicu primeşte a se în sărc in a cu aducerea la înd eplin ire 
a acestei di poziţiuni . 

Se votează 400 lei pentru bibliotecă. 650 lei abonamente la 
reviste şi 600 lei pentru imprimate şi corespo ndenţe . Asupra acestei 
din urmă sume se ridică di scuţiuni. 

D-l Răileanu spun e că trebue . ă facem ceva pentru ca să re
ducem această sumă. D-sa arată că ,a cheltuit prea mult cu modul 
actual de votare al membrilor noi, de oare ce se cere votul la peste 
400 membrii· ş i nu se primeşte de cât numai de la 100 membrii 
răspuns ul. D·sa îşi exprimă dezideratul ca comitetul să propună unei 
Adunări generale modificarea statutelor în sensul ca votarea mem 
brilor noi să se facă numai de comitet., mai ales că există numai un 
singur caz când un membru acceptat de comitet a fost respins de 
Adunarea generală. 

D-l Perietzianu e de părere că celor ce nu plătesc cotizaţiil e, 

să nu li se trimită buletinul de votare pentru comitet. Statu
tele să se modifice în acest sens. Comitetul decide a se studia ches
tiunea şi a se propune Adunărei generale. 

La capitolul „ lefuri " D-l Gaicu propune a se suprima funcţiunea 
de contabil. D-sa crede că sar putea găsi un membru al Societăţii 

care să facă această funcţiune şi în consecinţă să se suprime suma 
din buget prevăzută pentru contabil. 

D-l Gallea arată că contabilul este în acelaş timp şi biblio· 
tecar şi scriitor al Societăţii, funcţiune cu care crede că nu s'ar pu
tea însărcina un inginer. 

D-l Ionescu spune că contabilul trebue să fie un om la ordin, 
care să vină la Societate ori-când casierul sau unul din secretari ar 
avea nevoe de dânsul. D-sa este de părere că un membru al So-
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ci tăţei nu ar pnm1 o a emenea situaţie. Cere dar a e menţjne 

~ urna prevăzută în buget. Comitetul decide menţinerea urnei . . 
D-l Răileamt recunoaşte că actualul încasator al Societăţii 

n · a adu ervicii , În ă acum llU mai are energia necesară pentru a 
putea înca a cotizaţiunile . Dânsul e te apoi dese-ori bolnav. D-sa 
e te de părere ca ă e caute o altă. ocupaţiune actualului încasator 
.. i ă e numea că în locu-i un altul. ornitetul în sărcinează pe D-l 
Rail anu u pia area actualului încasator. 

mai votea:lă plata a doi t:rvitori a 35 lei lunar, 300 lei 
gratifi caţiun i i transporturi, 200 lei reprezentări ş1 ajutoare ş 1 200 
l i diver . 

intră in di cuţiun ea bul etinului. 
D-l Casimir cere ă e numea că , i ă s plătea că un secretar 

d r dacţiun . a văzut că cu sistemul propunerilor benevole nu sa 
putut ajunge la rezultatul dorit. 

D-l Gallea e te de aceea. i părere şi propune ca redactorul să 
fi plătit cu numărul apărut. 

D-l Răileanu face un mic istoric al buletinului, arată cum a 
deg n rat cu cât sume] sau redu . Cu toate acestea în tarea act~
al ă a lucrurilor D-. a crede că chiar dacă sar da bani n'ar putea eşi 
un buletin bun. Buletinul nostru ar trebui să oglindească technica 
ţării . i la acea ta nu e poate ajunge de cât dacă s'ar obliga Ser
viciile ă dea la buletin articolele privitoare la lucrările ce se cxe~ 

c ută în ţară. 

D-l Casimir arată că Societatea nu poate obliga Serviciile să 
dea articole. S ar putea în să să se ajungă la acelaş rezultat prin 
prietenia care trebue să existe între membri. D-sa nu crede ca Şe
filor de Servicii să le lipsească bun~vo1nţa, î_n1:1ă crede că nu s'ar 
putea face nimic fără voia lor. D-sa arată că după. statute Socie·
tatea trebue sâ · scoată buletinul. Trebue însă unul care să se ocupe 
cu adunarea elementelor, aranjarea lor, corecturi etc. Trebue un sec. 
c'retar de redactiune. Aceasta însă nu însemnează că trebue să lăsăm 

. ' 
totul pe· spinare.!!. lui, ci trebue să-i dăm cu toţii concursul, fără de 
care nu va putea face nimic. 

·. ' D-nii Perietzianu, GaicJJ, şi Ionescu spun că sunt Servicii şi 

A dmillistraţii cari nu permit publicarea lucrărilor făcute de ele. 
D·Z Răileanu cere ca comitetul să intervină ca 'şefii de servicii 
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ă permită publicarea lu crărilor pe cari le fac inginerii acelor er
vicii. D- a e t de părere că nim eni nu poate de crie mai bine o 
lucrare de cât cel ce a ocupat de ea şi a făcuf o. 

D-l Ionescu spune că chiar dacă. un ele dmini traţiuni nu ar 
voi ă dea lucdtrile pre publicar , ele ar putea fi luate de la con-
iliul t ehnic după ce au trecut pe acolo ş i au fost aprobate. Un 

proect după ce a trecut la Con ilinl t echnic devin e public, el nu 
poate să. mai răm ân ă ecret. Cei cari susţin contrariul fug de di -
cuţiune, fug de ră pundere. D sa a avut o convorbire cu D-l vice
preşedinte al consiliului, care i-a spus că nu vede nici un in convP.
nient ca să se facă dări de seamă a proectelor după ce · au trecut 
prin consiliu. 

D-l Preşedinte este de părere că s'ar putea lua proectele de la 
consiliul tehnic numai dacă Preşedinte le consi liului, Secretarul ge
neral sau Ministrul încuviintează acea ta. Atunci nu am mai avea 

' nevoe ă le cerem Serviciilor care nu vor să dea. D-sa e oferă a se 
duce la D-l Ministru al Lucrărilor Publice spre a· l ruga în acest 
sens şi a cere tot odată ca în buletinul nostru să se publice şi cir
culările sau ordonantele ministeriale cu caracter tehnic. Având în 

' vedere că Minist,eru l nu mai publică Analele sale, D-sa crede că se 
va putea obţine acest lucru. 

D-l Preşedinte apoi este şi D-sa de părere ca să se însărcineze 
unul P-U apari ţi unea buletinului şi propune in acest scop pe D-l 
Tancred Constantinescu, Secretarul consiliului tehnic. D~sa aduce 
laude D-lui Constantinescu pe care a avut ocaziune a-l cunoaşte cât 
t.imp a fost membru al consiliului t ehnic superior şi crede că D-sa 
va fi în măsură a scoate un buletin care să corespundă aspiraţiu

nilor Societăţii . D-sa propune ca să-i: se dea pentru apariţiunea fie
cărui număr 150 lf\i . D. Casimir susţine şi ·n-sa aceasta numire. 
·Comitetul aprobă propunerea şi decide a se ruga D-l Constantinescu 
să primească această însărcinare. Se decide apoi ca buletinul să 
apară lunar, afară numai dacă încasările veniturilor nu vor permite 
aceasta. 

D-l Răil-eanu cere- a se numi o comisiuue care să fixeze ce se 
va pune în buletin în fie-care număr, precum şi întinderea unm 
număr. 
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e decide ca D-l Preşedinte să tran.,eze aceste chestiuni cu 
redactorul. 

D-l Gaicu orbeşte de anunţur i . e decide a se menţin e' ve
chiul tarif până la noi di po iţiun i 

D-l Gheorghiu ere a e face o interven ire la Căile F rate. 
D-l Răileanu cere a e publica în buletin ş i anunţuril e de li

citaţiuni pentru folo inta membri lor 'ocietăţi i cari fac antreprize. 
D-l Ionescu e t de părere ca ace te anunţuri ă. nu se publi ce 

de oar e e -i tă un Monit r al licitatiunilor pe care ii poate avea 
ori-c antr pr nor. 

D-l Gallea r a numi o coroi rnne care să trateze .cu ti-
pografii d pre buletin. 

D-l Perietz ianu propun ca acea tă che tiune să se trateze de 
D-l a ier ·i e aprobă. 

D -l Crist cu re a nu e invita ori-c tipograf, de oare-ce nu 
ar putea ă coată l ul tinu l în mod ati făcător, cere a e alege 
a el e vor invita. 

e vot ază pentru buletin urna totală de 7000 lei. 
D-l Gaicu arată. că um le prevăzute la cheltueli sunt prea 

mari i că nu mai poate să rămână onomii n cesare construirei 
localului. 'urnele prevăzute tr c chiar peste veniturile ce se pot în
ca a real. D- a cere a e face oconomii la buletin. 

D-l Ionescu spun că buletinul trebue să apară . ocietatea In
ginerilor din Bulgaria are un buletin care face schimb cu reviste 
technice străin e . La vizita pe carii inginerii din Rusciuk au făcut o 
la Giurgiu anul trecut, pentru lu crările ce se execută acolo, au pro
pus D-lui Inginer-şef Gb. Popescu ă facem schimb între buletine ; 
nu a întrebat nici unul dacă avem local propri~ la Bucureşti . 

D-l Preşedinte spune că mai putem trăi fără local propriu, însă 
Societatea nu poate avea viaţă fără buletin. Arată că sunt Socie
tăţi importante în aceste conditiuni. 

D-l Gaicu inzi tă din nou a se lua o deciziune în privinţa 

localului . 
lJ-l Casimir arată că nu e nimic precizat în acestă chestiune. 
S a cerut ca mai intâi să se adune fondurile necesaro şi numai 

după aceea bă se ia o deciziune d efinitivă. D·sa arată apoi necesi-
tatea ca buletinul să o::e reformeze ş i să apară regulat. 
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Cbe tiunea localului ă se aducă în desbatere în o viitoare 
sedintă. , 

e închide discuţiunea asupra acestei che tiuni . 
D-l Cristescu spune că unii din membrii 'ocietăţii vor să dea 

erate muzicale în localul Societăţii. 

D-l Gaicu, susţine cererea ş1 propun e ca Societatea să încbi-
. . 

n eze un piano. 
Se primeşte propunerea ş i e autoriză D-l Cassier cu încbiri

area unui piano. Plata chiriei se va face din cotizaţiile membrilor 
ce vo'r lua parte la serate. 

Pre„ edin te 
AL. COTTESCU 

Secretar 
I. Ionescu 
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VENITURI 

rt. 1. Dobânda capitalului ocial 
2. Inca ări din cotizaţii . . 
3. ubvenţiuni . . . . . 
4. Din abonamente şi anunţuri . 

Bugetul Societăţii Poli 

lei 5289.-
13902.-

" 
1000.-

)) 1100.-

Total lei 21291.-

https://biblioteca-digitala.ro



- 109 . -

tecnice pe anul 1905. 
CHELTUELI 

Art I. Chiri a localului Ş l al onament la apă lei 3600.-
)1 2. Intretinerea iocalului 00.-, 
;) 3. 

" 
şi compl ecta.rea mobili rului )) 400 -

;; 4. Incălzitu l ,, nOO. --
5. Luminatul 700.--
6. Biblioteca 40:1.-
7. Abonamente la reviste Rl ziare. ,, 650.-

)1 . Buletin ş i redacţi e )) 7000.-

" 
9. Imprimate şi cheltueli de biurou )) 600.-

10. Lefuri 3340. -
11. Gratifi caţii ş i transporturi 300.-

)1 12. Cheltueli de repreze ntare S I ajutoare. , )) 200.-
)) 13. Diverse 

" 
200.-

Total le i 18390.- 1 
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